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HARRASTUSTYÖRYHMÄN KOKOUS 1/2025 

 
Aika:  5.3.2025 klo: noin 17:00-18:30  
 

Paikka: Teams-kokous  
 
 Kutsuttu:  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Läsnäolo-oikeus: 
 
 
 
 
 
 
Esityslista: 
 

1. Kokouksen avaus ja kokoukseen osallistujat 
 
Päätös: Harrastustyöryhmän puheenjohtaja Marika Metsä-Tokila avasi kokouksen ja kävi läpi 
kokoukseen osallistujat. 

 
 
2. Edellisen kokouksen pöytäkirja 

Esittelijä Niko Ara käy läpi edellisen kokouksen pöytäkirjan. 
 
Päätösehdotus: Hyväksytään edellisen kokouksen pöytäkirja. 
 
 
 
 

Nimi Tehtävä Läsnä 

Marika Metsä-Tokila Harrastustyöryhmän puheenjohtaja x 

Matti Lehtonen Jäsen VPJ x 

Irja Viinikainen Jäsen x 

Tapio Tuohiniemi Jäsen x 

Sirpa Reijonsaari Jäsen x 

Laura Pessa  Jäsen x 

Joonas Nieminen  Jäsen x 

Erkki Lehtonen Jäsen x 

Kirsi Peltonen Jäsen x 
Juho-Jussi Heinäaho Jäsen (poistui 17.46) x 
Robin Hartman Jäsen (liittyi 17.07) x 

Niko Ara Esittelijä SPEK x 

Nimi Tehtävä Läsnä 

Kai Vainio Palokuntatoimikunnan puheenjohtaja  

Marko Pousi Palokuntatoimikunnan 
varapuheenjohtaja 

 

https://teams.microsoft.com/l/meetup-join/19%3ameeting_OWYzODY2YzctZTgzOC00MGIzLTliMjQtMGYyZjUxMTI0NzY5%40thread.v2/0?context=%7b%22Tid%22%3a%229aed36db-4cf1-4249-bae3-3bf6697c6d26%22%2c%22Oid%22%3a%22ae691c43-4d02-462a-b653-a144a1a17884%22%7d
https://www.palokuntaan.fi/resources/public/Tiedostot/Palokuntatoimikunta/Harrastusty%C3%B6ryhm%C3%A4/P%C3%B6yt%C3%A4kirjat/pytkirjaharrastustyryhm82024.pdf


3. Asialistan hyväksyminen 
 
Päätös: Hyväksytään asialista sillä lisäyksellä, että lisättiin varapuheenjohtajan valinta. 

 
 

4. Harrastustyöryhmän varapuheenjohtajan valinta vuodelle 2025 
Harrastustyöryhmä kävi vuoden vaihteen jälkeen keskustelua WhatsApp ryhmässä 
varapuheenjohtajan valinnasta ja päätettiin, että Matti Lehtonen jatkaa 
varapuheenjohtajana vuodelle 2025. 
 
Päätös: Valittiin Matti Lehtonen varapuheenjohtajaksi Harrastustyöryhmälle vuodeksi 2025 
 

5. Vuoden palokuntanuoriso-osasto 
Esittelijä on välittänyt 20.2. harrastustyöryhmälle määräaikaan mennessä tulleet esitykset 
esipisteineen ja järjestänyt aiheesta sähköisen äänestyksen. Harrastustyöryhmä esittää 
kolmea palkittavaa osastoa Palokuntatoimikunnalle, joka tekee päätöksensä asiasta 6.–
9.3. sähköpostikokouksessa. Palkinto luovutetaan voittavalle osastolle 
Palopäällystöpäivillä. 
 
 
Päätös: Määräaikaan mennessä oli saapunut 17 esitystä. Pisteytyksen ja Harrastustyöryhmän 
äänestyksen (erillinen Excel liite) jälkeen kolmeksi palkittavaksi palokuntanuoriso-osastoksi 
valikoitui seuraavat nuoriso-osastot: 
1. Jämijärven VPK 
2. Tammisalon VPK 
3. Rutolan VPK 
Esittelijä välittää tiedot Palokuntatoimikunnalle. Palokuntatoimikunnan päätöksen jälkeen 
esittelijä on yhteydessä palkittaviin palokuntiin. Sijalle yksi sijoittunut nuoriso-osasto palkitaan 
Palopäällystöpäivillä, mikäli osasto pääsee päiville. Lisäksi esittelijä välittää tiedot 
Palonsuojelun Edistämissäätiölle palkintorahoja varten. 
 
Robin toi esiin mielipiteen, että jatkossa voitaisiin mahdollisesti anonymisoida hakemukset. 
Sirpa toi mielipiteen esiin, että toisaalta palokunnan nimen ei pitäisi vaikuttaa 
äänestykseen/arviointiin. Myös Kirsi toi esiin, että LSPeLin alueella eri rooleihin haettaessa 
hakemukset myös anonymisoidaan. Matti kannatti ehdotusta, että ensikerralla hakemukset 
käsitellään anonymisoituna. Myös Jussi kannatti tätä.  
Tehtiin päätös, että jatkossa hakemuksia käsitellään anonyymisti. 
 
Käytiin keskustelua hakemuslomakkeen sisällöstä ja mahdollisuudesta tarkentaa 
hakemuksen tekstejä ja ohjeistusta, miten lomakkeelle voisi vastata. Avoimissa 
tekstivastauksissa pitäisi keskittyä enemmän viimeaikaiseen toimintaan, eikä pitkältä 
historialta asioiden kertomiseen.  
 
Erkki, Laura ja Sirpa toi esiin mielipiteitä puolesta ja vastaan tekstiosioiden arvioinnista ja 
niiden pisteytyksestä.  
 
Jatketaan keskustelua kohdassa yhdeksän. 
 
 

6. Valtakunnallinen Kilpailutyöryhmä 
Kilpailutyöryhmän kuuden jäsenen valinta. Lisäksi työryhmään kuuluu puheenjohtaja Robin 
Hartman ja varapuheenjohtaja Laura Pessa Harrastustyöryhmästä. 
Esittelijä on välittänyt 20.2. Harrastustyöryhmälle määräaikaan mennessä saapuneet 



hakemukset ja järjestänyt sähköisen äänestyksen aiheesta. 
 
Päätös: Määraikaan mennessä oli tullut seitsemän hakemusta (erillinenexcel liite). Käydyn 
Harrastustyöryhmän WhatsApp keskustelun perusteella esitetään Palokuntatoimikunnalle, 
että kaikki seitsemän hakenutta henkilöä valitaan kilpailutyöryhmään, jonka painopisteenä on 
ensiksi nuorten kilpailut.  
 
Kilpailutyöryhmän puheenjohtaja kartoittaa jäsenten kanssa mahdollisuuden olla tukemassa 
jo 17.5. järjestettäviä palokuntanuorten SM-kisoja Jyväskylässä. Kisojen Kilpailulautakunnan 
johtajana toimii Mika Kupari. 
 
Kilpailutyöryhmää lähdetään laajentamaan vasta aikaisintaan syksyllä, kun työryhmän 
toiminta on saatu käyntiin nuorten kisojen osalta.  
 

 
7. Vuoden palokuntanuorisotyöntekijä 

Esittelijä on välittänyt 20.2. määräaikaan mennessä tulleet esitykset vuoden 
palokuntanuorisotyöntekijäksi ja järjestänyt aiheesta sähköisen äänestyksen.   
 
Päätös: Määräaikaan mennessä oli saapunut kuusi esitystä (erillinen excel liite) Esitetään 
Palokuntatoimikunnalle vuoden palokuntanuorisotyöntekijäksi valittavaksi Tiina Konsti 
Rutolan VPK:sta. Palkinto pyritään luovuttamaan palokuntanuorten SM-kisojen yhteydessä 
Jyväskylässä 17.5. 
 
 
 

8. Keskustelufoorumit 
Keskustelufoorumit kehittyvät ja tavoittavat kerta toisensa jälkeen paremmin 
palokuntalaisia ja niissä on yhä enemmän ollut myös keskustelua.  

• Palokuntanuorisotyön keskustelufoorumi (Kirsi ja Juho-Jussi) 
o Vuodessa on pidetty kaksi keskustelufoorumia 
o Aiheet? 

▪ HAKA 
▪ Veteraani edustaja (Erkki Lehtonen) puhumaan tähän foorumiin. 

Perinteiden jakaminen, hauska muisto menneisyydestä, leirikokemus 
tms. 

▪ Häly-leiri 
o Kirsi ja Juho-Jussi esittäneet ajankohdaksi 24.4. klo 17.30–18.30. 

• Palokuntanaisten keskustelufoorumi (Irja ja Sirpa ja Marika) 
o Vuodessa on pidetty kaksi keskustelufoorumia 
o Aiheet? 

▪ HAKA 
▪ Häly-leiri 
▪ Valtakunnalliset leirimuistot 
▪ Miten saadaan motivoitua naisia leirille? 
▪ Syksyllä mahdollisesti varautuminen? Millaisia erityistilanteita on 

tullut eri muonitustilanteissa? 
▪ Turvallisesti palokunnassa? 

o Ajankohta 16.4. klo 17.30–18.30. 
• Veteraanitoiminnan keskustelufoorumi (Matti, Erkki ja veteraanien foorumeissa 

mukana olleet) 
o Vuodessa on pidetty kaksi keskustelufoorumia 



o Aiheet? 
▪ HAKA 
▪ Häly-leiri 
▪ Perinteiden jakaminen ja jatkuvuus, hauskat muistot 

o Ajankohta 29.4. klo: 17.30–18.30. 
 

Päätös: Sovittiin ajankohdat ja kellonajat. Foorumeiden alussa pyörii palokuntapalveluiden 
työkalut diasarja. Esittelijä laittaa kutsut fooorumeista julkisiksi ja ne jaetaan palokuntiin sekä 
lisätään tapahtumakalenteriin palokuntaan.fi sivuille. 
 
Robin toi esiin, että ruotsinkieliselle webinaarimuotoiselle foorumille ei ole tällä hetkellä 
toivetta/tarvetta, mutta Robin on jalkautunut eri tapahtumiin, kuten 
palokuntanuorisotoiminnan eri tapahtumat ja esitellyt niissä SPEKin työkaluja palokunnille. 
 
 
 

9. Palokuntatoimikunnan toimeksianto 
Ote Palokuntatoimikunnan kokouksen 1/2025 pöytäkirjasta: 
” Annettiin harrastustyöryhmälle tehtäväksi valmistella kokonaisvaltainen esitys vuosittain 
huomioitavista toimijoista, huomionosoituksista, valintakriteereistä ja 
palkitsemisajankohdista. Esitys tulee tehdä vuoden 2025 aikana.” 
 
Päätös: Puheenjohtaja on kysynyt kentältä ideoita huomioitavista tahoista. Palokuntanaisten 
verkosto kokoontuu toukokuussa ja siellä keskustellaan myös aiheesta. 
 
Kriteereistä on noussut esiin etenkin HAKA:n käyttö. Toimikuntauudistuksesta on myös 
kerinyt kulumaan jo useamman vuoden, joten huomioitavissa tahoissa on huomioitava myös 
tämä, että huomioidaanko jatkossa esim. osastoja, vai toimintoja.  
 
Puheenjohtaja esitti, että valitaan Harrastustyöryhmästä henkilöitä miettimään osa-alueittain 
huomioitavia tahoja. 
 
Robin toi esiin jo aikaisemman esityksensä ”palokuntatoiminnan Oscar-gaalasta” eli 
palkitseminen ei tarvitse olla rahallista, vaan toisenlainenkin huomioiminenkin riittää. 
Toiminnoista on hakemuksissa puhuttava. Innovaatioita, joita on syntynyt palokunnissa, voisi 
olla myös yksi huomioitava taho.  
 
Sirpa toi esiin, että myös jos palokunnassa on otettu jo muualla hyväksi todettu toiminto, joka 
tuo lisäarvoa palokunnalle, voisi olla myös huomioitava asia. Käyttöön otetun toiminnon 
vaikuttavuuden arviointi otettava huomioon. 
 
Special Rescue toiminnalla on nyt nostetta, mutta asia ei ole uusi. Irja nosti esiin, että heidän 
palokunnassa on ollut jo noin 20 vuotta sitten vastaavanlaista toimintaa. 
 
Joonas toi esiin heidän palokunnan esimerkin, jossa palokunnan naiset ovat alkaneet 
pitämään palokuntakerhoa, jossa nuorten vanhemmat on mukana aktiivisesti. 
 
Puheenjohtaja antoi Harrastustyöryhmän jäsenille tehtäväksi laittaa ryhmän WhatsAppiin 
ehdotuksia tähän aiheeseen liittyen maaliskuun loppuun mennessä. Palkittavista tahoista 
muodostetaan yhteinen dokumentti, jossa voidaan pisteytystä ja arviointikriteereitä myös 
miettiä. 
 



Irja toi esiin, että heidän alueelleen on perustettu lyhyen ajan sisään kaksi naisosastoa. 
 

10. Seuraavan kokouksen ajankohta 
Palokuntatoimikunnan ja työryhmien puheenjohtajiston yhteinen seminaari on Helsingissä 8.–
9.3. Palokuntatoimikunnan ja työryhmien yhteisseminaari on Palotaruksella 4.–6.4. 
Harrastustyöryhmän seuraava kokous on Palotaruksella yhteisseminaarin yhteydessä 
sunnuntaina. Seminaarin ohjelma valmistellaan puheenjohtajiston seminaarissa. 
 

11. Muut esille tulevat asiat 
• Epäasiallista käytöstä on alalla edelleen. Tästä kertoo karua kieltä myös Pelastusopiston 

Nollatoleranssi-hankkeen loppuraportti. 
• Kirsi toi esiin soittokuntien huomioimisen Harrastustyöryhmässä. Voisiko 

Harrastustyöryhmän jäseneksi rekrytoida jäseneksi soittokuntien edustajan? Käsitellään 
asiaa puheenjohtajiston seminaarissa tulevana viikonloppuna. 
 
 
 

12. Kokouksen päättäminen 
 
Päätös: Puheenjohtaja päätti kokouksen 18.48. 


